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 Letošní rok, který měl všem přinést nové pobídky 
osudu a měl být především rokem vítězství a úspě-
chů, dle mého skromného názoru, dostál těmto pro-
gnózám.

 Návštěvníci a zejména motoristé mi dají za pravdu, 
že cesta vedoucí k poutnímu kostelu na Malenisku 
se nachází v žalostném stavu. Pro řidiče neznalého 
se mnohdy stala osudnou z důvodů proražení olejové 
vany. Není se čemu divit. Pokládka kostkového po-
vrchu započala v 60 letech za působení P. Müllera. 
Od pamětníků jsme slýchali, že každý, kdo tehdy 
v neděli mířil do kostela, vzal pod kopcem žulovou 
kostku a vynesl ji na patřičné místo nahoře. V té době 
byl provoz těžkých vozidel velmi řídký, osobní vůz byl 
v domácnostech spíše výjimkou. Dnešní doba si žádá 
své, a proto jsme přikročili k projektu návrhu opravy 
této cesty. Chtěli jsme zachovat tento hodnotný po-
vrch, který dotváří obraz celých Malenisek, proto byly 
použity žulové kostky v celé ploše odebrány, stávající 
podloží bylo odbagrováno a nahrazeno novým odpo-
vídajícím podložím. Původní žulové kostky pak byly 
následně vyskládány zpět. Krajnice byly zabetonovány 
s přidáním 2 nových svodnic. Při zemních pracích byly 
položeny chráničky pro kabelizaci drátů a v roce příš-
tím bude vybudováno několik nových světel veřejného 
osvětlení. Na celou tuto první etapu, která končila nad 
hřbitovem, jsme dostali dotaci od Ministerstva pro 
místní rozvoj ve výši 50 % nákladů.

 Další komunikací, která se několik let potýká s neu-
těšeným stavem, je cesta u rodinných domů na Pod-

hoří. Zde jsme taktéž byli úspěšnými žadateli dotace, 
tentokrát ve výši 70 % nákladů. Ke komunikaci byly 
doplněny betonové obruby po krajích, vybudovány 2 
dešťové svodnice a v celé ploše byl realizován nový 
povrch. Po dosypání a vyrovnání okolního terénu pak 
celá ulička dostala nový a svěží vzhled.
 V letošním roce jsme navázali na loni započatou 
přípravu a podali žádost o dotaci na nový zdroj pit-

né vody a jeho připojení na stávající vedení. Žádost, 
jako taková, byla vysoce hodnocena zejména z důvo-
dů, že se obec v minulosti (prokazatelně) potýkala 
s nedostatkem pitné vody a byla nucena vodu do-
vážet cisternami. Vodárenské projekty jsou náročné 
nejen z důvodů dlouhé projektové přípravy, ale tak-
též následně při realizaci a samotném fi nancování. 
Výsledky budou známy v prosinci, tudíž pevně věřím, 
že se zadaří a projekt bude postoupen k fi nanční 
podpoře od státu.

 I po fi nanční stránce se letos obci zadařilo. 
Po všech předchozích peripetiích mohu prohlásit, že 
obec doplatila veškeré svoje závazky a je již kom-

pletně bez dluhů. Jak mnozí jistě víte, nebylo to jed-
noduché a chtěl bych tímto poděkovat jak minulému, 
tak současnému zastupitelstvu obce, že se k těm-
to záležitostem vždy postavilo čelem. Celkem bylo 
na splátkách Komerční bance (mimosoudní vyrovná-
ní se spol. IMOS) uhrazeno 3.790.000,- Kč (letošní 
poslední splátka 754.047,- Kč) a v rámci splátkového 
kalendáře Ministerstva fi nancí ČR bylo v letech 2004 
– 2017 celkem uhrazeno 7.435.000,- Kč návratné 
fi nanční výpomoci poskytnuté na výstavbu vodovodu 
v obci (letos doplaceno 689.000,- Kč).

 Jsem také rád, že se v letošním roce podaři-
lo otevřít nové prostory obecní knihovny. Tyto 
prostory splňují požadavky knihovny 21. století 
a svým umístěním v objektu základní školy podporují 
čtení dětí a mládeže. To, že počet nově registrova-
ných čtenářů se blíží stovce, má slova jen potvrzuje. 
Nové knihovnici paní Buchwaldkové tímto přeji, ať 
ji v její záslužné činnosti neopouští optimismus, elán 
a tato práce ji i nadále baví.

 Jeden z nejpalčivějších problémů, které jsme 
v letošním roce řešili, byla plánovaná výstavba 

velmi vysokého napětí 110 kV na trase Slušovice 

- Slavičín. Tato stavba, která v roce 2002 úspěš-
ně prošla procesem posuzování vlivu na život-
ní prostředí (tzv. EIA) se loni a letos dostala opět 
na pořad dne. Investor (spol. E.ON) si nechává 
znovu zpracovávat dokumentaci pro posouze-
ní EIA. Proti této aktivitě se zvedla obrovská vlna 
nevole, jež vyvrcholila v petici, kterou její iniciá-
toři předali do rukou hejtmana Zlínského kra-
je Ing. Jiřího Čunka. Petice čítala více než 3.900 
podpisů. Hejtman, snad i díky znalosti naší obce 
a okolí, přislíbil najít takové řešení, které bude mít 
co nejmenší dopad na životní prostředí a život lidí 
v okolí plánované stavby.

 V letošním roce mělo být rozhodnuto Okresním 
soudem ve Zlíně ve věci soudního sporu se spo-

lečností Vodohospodářské stavby Javorník za ne-
dovolené obohacení. Do dne vydání těchto novin 
ještě nebylo pravomocně rozhodnuto. Obec Provo-

dov se s touto společností soudí o údajnou půjčku 
(ve zbývající hodnotě) 500.000,- Kč. Pevně věřím, že 
i tuto záležitost dotáhneme do zdárného (vítězného) 
konce.

 Letos zastupitelé rozhodli požádat o dotace, kte-

ré byly následně podpořeny a schváleny k realizaci 

v roce 2018. Jedná se o opravu pískovcové sochy 

Sv. Františka Saleského, opravu márnice na Male-

nisku, opravu hasičské zbrojnice a opravu obecní 

sušírny ovoce. V roce příštím bude taktéž za přispění 
Generální ředitesltví Hasičského záchranného sboru 
a Zlínského kraje pořízen nový dopravní automobil 

pro jednotku sboru dobrovolných hasičů. Minister-
stvem pro místní rozvoj byla podpořena výstavba 

nového víceúčelového hřiště v obci. Zlínským krajem 
bude v  příštím roce vypsána výzva na vypracování 
projektové dokumentace na dokončení odkanali-
zování obcí, které se nacházejí nad vodárenskými 
nádržemi. Mezi tyto obce spadá i obec Provodov. 
V obci se v tuto chvíli nachází několik desítek rodin-
ných domů, které nejsou připojeny na kanalizační síť. 
Součástí projektu bude i projekt na obnovu (zejména 
technickou a technologickou) stávající čistírny odpad-
ních vod. Velkou částí rozpočtu obce na rok 2018 se 
zastupitelé rozhodli podpořit opravy pasekářských 

komunikací, zejména těch, u kterých jsou vyřešeny 
majetkoprávní vztahy (nacházejících se na pozem-
cích obce Provodov). 

 Snad tento kratičký výčet akcí na příští rok dává 
tušit, že onen rok 2018 bude vskutku náročný, veselý, 
bohatý? I já se na něj s ohledem na plánované inves-
tice upřímně těším.

 Do příštího roku všem občanům Provodova 
přeji štěstí, zdraví, lásku a hlavně pochopení.

Ing. Marek Prachař

starosta obce

SLOVO STAROSTY



Název příjem výdej            rozdíl (ztráta)

Komunální odpad 386.555,-  476.302,- -89.747,- Kč

Stočné 183.205,- 243.681,- -60.476,- Kč

Vodné 303.395,- 261.523,- 41.872,- Kč

Směsný komunální odpad:

Největší výdaje jsou na svoz popelnic směsného komunálního 

odpadu a to 382.798,- Kč. Z toho za likvidaci (svoz a dotřídění) 

plastů a skla jsme zaplatili 51.085,- Kč. Nebezpečný odpad byl 

zlikvidován TS Zlín za 34.763,- Kč, likvidace pneu z automobilů 

6.965,- Kč. Náklady na nákup samolepek na popelnice v hod-

notě 691,- Kč. Od občanů jsme na poplatcích vybrali částku 

298.900,- Kč. Za třídění odpadu (plasty a sklo) jsme od fi rmy 

EKO-KOM utržili 87.655,- Kč do příjmu rozpočtu.

Stočné:

Mezi největší výdaje patří el. energie 152.777,- Kč, nákup služeb 

(rozbory vzorků) 30.713,- Kč, nákup čerpadla za 4.919,- Kč. 

Vodné:

Poplatek daně za odběr podzemních vod činil 17.468,- Kč. 

Dalšími výdaji jsou:  el. energie 94.845,- Kč, nákup služeb: rozbo-

ry vzorků - 14.154,- Kč, hydrogeologický průzkum - 48.049,- Kč. 

Za projektovou dokumentaci, zaměření výškového profi lu a zpra-

cování žádosti na dotaci pro nový vrt na pitnou vodu obec uhradila 

částku 73.302,- Kč. Ostatní náklady činily 13.705,- Kč.

Na budově vodárny je umístěno zařízení fi rmy Vodafone Czech 

Republic. a.s. a obec každoročně příjme do rozpočtu 20.000,- 

za nájem.

Hřbitov:

Poplatky za hrobové místo činily v roce 2017 – 4.320,- Kč a 

náklady na provoz hřbitova byly v roce 2017

8.804,- Kč.

ZŠ a MŠ Provodov:

Neinvestiční příspěvek na provoz 222.000,- Kč, příspěvek 

na žáka 1.třídy 8.000,- Kč (8 prvňáčků z Provodova). Za sběr 

papíru a železa ve sběrném dvoře činil výtěžek 67.352,- Kč, pe-

níze byly z  části použity na nový nábytek v MŠ. Mezi největší 

provozní výdaje patří el. energie 100.896,- Kč a spotřeba plynu 

162.005,- Kč, které obec platí ze svého rozpočtu. Drobné opravy 

(elektro, vodoinstalace, ..), nová branka u budovy ZŠ, služby v ZŠ 

– 76.142,- Kč. Provozní náklady na MŠ činily 30.510,- Kč, z toho 

el. energie 19.414,- Kč.

Kulturní dům:

Náklady: plyn – 85.629,- Kč, el. energie – 54.679,- Kč, služby, 

materiál a opravy -26.384,- Kč.

Zimní údržba:

Náklady na zimní údržbu (zima 2016/2017) místních komuni-

kací (netýká se hlavní komunikace) činily 65.219,- Kč.

Pozemky

Začátkem roku 2017 Obec Provodov dostala darem sušírnu ovo-

ce včetně pozemku v hodnotě 78.355,- Kč (odhadní cena).

V roce 2017 obec vykoupila a směnila pozemky pod místní ko-

munikací na Podhoří a dostala darem pozemky na místní komu-

nikaci k Pilečkům. 3 pozemky byly prodány fyz. osobám v hod-

notě 19.500,- Kč.

Nákup lesního pozemku o výměře 380 m2, cena 14.000,- Kč 

v lokalitě Provodov - Horní Doubravky. 

Areál mládí

Na oprava dřevěných herních prvků v Areálu mládí obec vydala 

částku 25.300,- Kč.

Ministerstvo fi nancí:

Splátka bezúročné návratné fi nanční výpomoci za rok 2017 či-

nila 689.000,- Kč. K 31.12.2017 je závazek vůči Ministerstvu 

fi nancí vyrovnán.

Úvěr u Komerční banky Zlín

Splátka půjčky (včetně úroků) za rok 2017 byla 754.047,- Kč 

a poplatek za vedení úvěrového účtu 3600,- Kč.

K 30.9.2017 byla uhrazena poslední částka jistiny úvěru. 

(Úvěr na částku 3.790.000,- Kč ze dne 4.9.2013, byl uhrazen 

ke dni 30.9.2017)

Příspěvky místním organizacím a sdružením:

DH Provodovjané  15.000,- Kč

FC Rak Provodov  49.000,- Kč

Myslivecký spolek Rýsov Provodov z.s. 10.000,- Kč

Leluja, z.s.  30.000,- Kč

ProLiDi    3.000,- Kč

SDH Provodov  48.000,- Kč

Včelaři  10.000,- Kč

Oprava MK Brodnisko

Celkové náklady  55.497,- Kč

Pozn. vyspravení břehu potoka, vybudování dešťové vpusti do potoka, 

částečné přespádování

Vysprávky místních komunikací v obci

Celkové náklady  124.233,- Kč

Pozn. vyřezání a doplnění asfaltové směsi (vč. případného podloží) v uličce 

ke koupališti, Seče a Žákov

Rekonstrukce MK Provodov – Malenisko

Celkové náklady                    1.146.148,- Kč

Dotace MMR  573.074,- Kč

Vlastní zdroje  573.074,- Kč

Projektová dokumentace   10.000,- Kč

Výběrové řízení    15.000,- Kč

Pozn. vytvoření nového únosného podloží, obetonování krajních kostek, 

osazení 2 nových svodnic, zpětná pokládka žulových kostek, 

úprava vstupu na hřbitov

Obnova 3 nejvíce poškozených částí MK Podhoří 

po přívalových deštích v 7/2016

Celkové náklady  901.681,- Kč

Dotace MMR  641.676,- Kč

Vlastní zdroje  275.005,- Kč

Projektová dokumentace   15.000,- Kč

Dotační management    37.500,- Kč

Pozn. vytvoření únosného podloží, osazení obrub, nový asfaltový povrch 

osazení 2 nových svodnic, terénní vyrovnání

Nové prostory knihovny

Stavební práce  157.393,- Kč

Vybavení knihovny     75.488,- Kč

Nový knižní fond    32.268,- Kč

Pozn. škrabání a vysprávka omítek, výmalba, podhledy, osvětlení, koberce, 

nábytek, rolety

Sumář:

Počet investičních / neinvestičních akcí: 5

Náklady investic celkem 2.570.121,- Kč

Dotační a jiné zdroje  1.214.750,- Kč

Vlastní zdroje  1.355.371,-Kč

Zpracovali: Bc. Dana Javorová, Ing. Marek Prachař
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M ATR IK A 

2017
NAROZENÍ
Mariana Štěpáníková 229

Mariana Kratěnová  110

Laura Semelová  23

Štěpán Zásměta  84

Jaroslav Válek   250

David Podešva   73

Eleanora Vavrysová 89

Matyáš Vavrys   89

ÚMRTÍ
Cecilie Marušáková 46 (  2016)

Václav Bolom   105

Milada Dobuschová 76

Josef Mikel   218

Josef Novosad   25

Vojtěch Žmolík  106

Libuše Domanská  251

Ludmila Caputová  128

Anežka Ševelová  93

ODSTĚHOVA NÍ
Marie Skovajsová 28

Gabriel Rafaj  28

Mercedes Rafaj  28

Daniela Houšťová 256

Kateřina Jančová 281

Stella Veselá  37

Marta Jurčová  56

Alžběta Jurčová 56

Tomáš Skovajsa 258

Petra Ďurechová 28

PŘ ISTĚHOVA NÍ
Petra Mejzrová   194 (2016)

Štěpán Mejzr    194 (2016)

Jakub Král    28 (2016)

Petra Hlavičková   146 (2016)

Lenka Štěpáníková   229

Albert Štěpáník   229

Pavel Talaš    238

Lukáš Svobodník   160

Žaneta Ordeltová   304

Jesika Ordeltová   304

Nella Svobodníková  160

Zdeněk Knebl    33

Gabriela Pšenicová  308

Lara Nedbálková   53

Josef Malaník    023

Bronislava Malaníková  023

Jana Miklová    218

Andrea Plášková   251

Vítězslav Vavrys   89

Hana Vavrysová   89

K 15.12.2017 má obec Provodov 807 obyvatel.



 Co se dělo letos u hasičů? Na tuto otázku bych 
chtěl odpovědět v následujícím článku. Jako vždy se 
opakovala spousta každoročních akcí, k nimž přibyly i 
další. Rád bych se tedy zmínil alespoň o těch hlavních.

 V lednu nás navštívila opravdová zima a díky tomu 
se našim klukům podařilo na několik dnů vytvořit le-
dové kluziště na tanečním parketu v Areálu mládí.  
Protože mráz vydržel více dnů, uspořádali jsme 22. 

ledna bruslení pro veřejnost. V nedělním odpoledni si 
mohli návštěvníci nejen zabruslit, ale i zapojit se do 
zápolení v curlingu. Ten byl upraven pro místní pod-
mínky, kdy kameny nahradily staré žehličky.

 26. března, krátce po půlnoci, byl naší jednotce 
vyhlášen požární poplach. Jednalo se o požár stře-

chy rodinného domu ve Velkém Ořechově. Spolu s 
námi zasahovalo deset jednotek hasičů, s nimiž jsme 
se podíleli na rozebírání střechy, hašení a vyklízení 
půdních prostor.  Neúprosný požár byl zlikvidován až 
před pátou hodinou ranní.

 29. dubna vyrazil autobus z Provodova na Svatý 
Hostýn. Tisíce hasičů a dalších poutníků se zúčastnilo 
XXIV. mezinárodní hasičské pouti na Svatém Hos-

týně. Setkali jsme se zde s hasiči z celé České repub-
liky, ze Slovenska, Chorvatska a Polska. Po seřazení 
se průvod za doprovodu dechové hudby Provodovjané 
přesunul před baziliku Nanebevzetí Panny Marie. 91 
historických praporů ze 107 registrovaných sborů 
dobrovolných hasičů přivedlo účastníky poutě do ba-
ziliky a jejího nejbližšího okolí. Mši svatou celebroval 
arcibiskup olomoucký Mons. Jan Graubner. 

 O týden později jsme přivítali na XXIII. hasičské 

pouti na Maleniskách 120 hasičů s 10 prapory. Na-
proti průvodu přišel P. Lubomír Vaďura spolu s P. Jiřím 
Ševčíkem z Horní Lhoty, který celebroval mši svatou. 
Protože otec Lubomír po dvaceti letech přešel do své-
ho nového působiště v Uherském Hradišti - Sadech, 
rád bych srdečně poděkoval za upřímnou pomoc 
a porozumění, kterého se nám od něj po celý čas 
dostávalo. 

 12. a 13. května absolvovali Radek Strnka a On-
dřej Plášek kurz nositele dýchací techniky a jsou 
způsobilí při požáru používat dýchací přístroj. Jejich 
získané znalosti byly prověřeny při požáru osobního 
automobilu na konci července.

 27. května pořádal SDH Kelníky okrskovou soutěž 

X. okrsku, která se uskutečnila na místním sportov-

ním výletišti bez jakýchkoliv problémů. Dopoledne 
se mezi sebou utkala družstva mladších a starších 
žáků, kde se naši mladší žáci umístili na druhém mís-
tě a starší žáci na místě prvním. V požárním útoku 
se předvedla i dvě družstva provodovské přípravky. 
Po polední pauze se konala odpolední část soutěže, 
ve které závodila družstva mužů, mužů nad 35 let, 
žen, žen nad 35 let a dorostu. V kategorii mužů Pro-
vodov A skončil na pátém místě a Provodov C na čtvr-
tém místě. Tento tým si svou náladu zlepšil výhrou 

soutěže O pohár družstva vlastníků Strážná, kde je 
závod zpestřen překážkou - oknem, které je umístě-
no na trati požárního útoku.

 Druhou velkou akcí, kterou pořádáme v obci, je 
hasičská soutěž. V dopolední části pro děti se sešlo 
rekordních 24 družstev. V kategorii mladších zvítězil 
Velký Ořechov, naši skončili pátí. Starší družstvo se 
umístilo druhé za vítěznými borci ze Štítné nad Vláří. 
Opět se předvedla dvě družstva přípravky. Odpolední 

SBOR DOBROVOLN ÝCH H ASIČŮ PROVODOV



část v kategorii ženy vyhrály Doubravy před Provodo-
vem. V mužské části zvítězila Neubuz před Provodo-
vem A.

  Začátkem července proběhlo ve Zlíně Mistrov-

ství ČR hry Plamen a dorostu. Zúčastnila se zde ta 
nejlepší družstva a nejúspěšnější jednotlivci z celé 
republiky. Během pěti dnů zápolili sportovci v hasič-
ských disciplínách. K bezproblémovému chodu tak 
velké akce bylo třeba desítky dobrovolníků, proto i my 

jsme se podíleli na úspěšném pořádání mistrovství, 
a to jak v přípravě drah, úklidu, měření dvou disciplín 
a doplňování vody pro požární útoky.

 22. července po 18. hodině byla naše jednotka 
povolána k technické pomoci do Pozlovic. Jednalo 
se o pomoc při čerpání vody. Bouřka doprovázená 
krupobitím a přívalovým deštěm způsobila zatopení 
sklepů a místního kempu. Další nemalé obtíže způ-
sobila voda na kruhovém objezdu ve směru na Vizovi-

ce, kde byla část vozovky zaplavena kamením. Naše 
práce spočívala především v čistění vozovky, příkop 
a kanalizačních vpustí.

 V letošním roce se náš člen Ondřej Plášek aktivně 
věnoval hasičskému sportu v disciplíně TFA. V překla-
du TFA znamená „nejtvrdší hasič přežije“. Závod se 
skládá z různých silových disciplín, které simulují pře-
kážky u zásahu. Hlavní disciplíny jsou transport fi gu-
ríny, Hammer box (ocelový rám s těžkým kladivem), 
motání hadic, transport závaží,  přeskok 2m bariéry 
a výstup na věž po schodišti. To vše se překonává 
s dýchacím přístrojem na zádech. Z výsledků je třeba 
zmínit 2. místo ve Žlutavách, 3. místo v Kostelanech 
a 18. místo v Brně při konání mezinárodního veletrhu 
požární a bezpečnostní techniky Pyros. Těší mě, že 
máme ve svých řadách i takového sportovce, kterého 
hasičský sport baví a věnuje se mu i ve svém volném 
čase a tím úspěšně reprezentuje náš sbor. 

 I v tomto roce jsme pracovali s mládeží, která se 
pravidelně schází na trénincích a schůzkách. O dvě 
družstva přípravky, mladší a starší žáky se starají 
Václav Kolařík, Roman Šácha, Roman Novák, Michal 
Jurák, Václav Kolařík mladší a Matěj Novák. Na zá-
věr sezóny uspořádal sbor, zejména díky vedoucímu 
mládeže Václavu Kolaříkovi, zájezd pro děti a jejich 
rodiče. Víkend začal 15. září noční soutěží v Záhoro-
vicích, kde získaly děti v obou kategoriích zasloužené 
první místo. V sobotu pokračoval výlet návštěvou ha-
sičského muzea ve Vizovicích. Za deštivého počasí 
následoval přejezd do Kopřivnice na prohlídku muzea 
Tatry a při poslední zastávce jsme si prohlédli sko-
kanské můstky a okolí v Rožnově pod Radhoštěm.

 Náš sbor se podílí na velkém počtu kulturních 
i sportovních akcí, za kterými stojí spousta hodin usi-
lovné práce. Není úkolem článku vyjmenovat všech-
ny, kteří se na pořádání těchto akcí podílí, ale aspoň 
částečně podat zprávu o našem snažení. Za pomoc 
při všech událostech děkuji členům sboru, obecnímu 
úřadu, ale i všem ostatním, co přispěli pomocnou ru-
kou nebo fi nančním darem.

S hasičským pozdravem 
„Bohu ku cti, bližnímu ku pomoci“

Petr Vítek



 Vážení spoluobčané, sportovní příznivci a přátelé 
našeho spolku. Kalendáři s číslem 2017 už zbývá 
posledních pár listů k utržení, a to nás „nutí“ k bilan-
cování, jak moc se tento rok podařil či nikoliv. Pro náš 
klub byl opět poměrně úspěšný.

 Sezonu 2016/2017 jsme měli obsazenu pouze 
dvěma družstvy mládeže. To bylo na naše zvyklos-
ti málo, a tak bylo potřeba začít od základů. V létě, 
na startu nové sezony jsme založili tým mladší pří-
pravky, tedy úplných benjamínků organizovaného 
sportu. V  zimní pauze, kromě přípravy mužstev 
na jarní část soutěží, proběhla pravidelná Valná hro-
mada. Tentokrát za účasti i těch nejmladších členů 
v doprovodu rodičů. Zimní tréninky mládeže probí-
haly v  ludkovické tělocvičně. Družstva dospělých se 
připravovala na venkovních umělkách.

 V jarních odvetných utkáních si hráči přípravky do-
kázali připsat první výhry v kariéře. A to je povzbudilo 
v další přípravě a tréninkovém drilu. Dětí postupem 
přibývalo, hlavně těch nejmenších. V  létě Okresní 
fotbalový svaz založil kategorii pro mladší přípravky 
(do osmi let), což náš klub přivítal a přihlásil začí-
nající hráče do této soutěže. A tak od srpna jezdí 
týmy mladší a starší přípravky k  soutěžním zápa-
sům spolu. Hrají ve stejnou dobu na stejném místě. 
Těm mladším se na začátku kariéry celkem daří a až 
na dvě utkání odcházeli ze hřiště jako vítězové. 
O kluky se starají Pavel Talaš s Šárkou Sedlářovou.

 Mladší žáci si v  odvetách připsali pět vítězství 
a čtyři porážky a vylepšili umístění na pátou příčku. 
Z osmnácti zápasů získali dvacet osm bodů, při skó-
re 94:66. V létě vybojovali vítězství v domácím Me-
moriálu Honzy Kubelky. V první polovině nové sezony 
kluci vyhráli sedm zápasů z deseti a drží třetí příčku. 
Trenér Zdeněk Mikulášek tak zúročuje dlouhodobou 
práci s těmito hráči.

 Další změnou, která se neudála přímo v  našem 
klubu, ale týká se nás, je zrušení kategorie starších 
žáků hrajících v Ludkovicích. Důvodem je nízký počet 
hráčů v daném věku. Náhradou je po roce tým do-
rostu, tentokrát pod hlavičkou Ludkovic. Není však 
vyloučeno, že v  následující sezoně starší žáky opět 
doplníme.

 Béčko, po podzimu na deváté příčce s těsnou bodo-
vou ztrátou na čelo, chtělo zabojovat o postup. Avšak 
jarní část byla doslova tragická. Dlouho v klubu ne-
pamatujeme takovou mizérii. Podařilo se nám uhrát 

pouze čtyři body, za jednu výhru na penalty a dvě 
porážky v té samé dovednosti. To stačilo na jedenác-
té místo z třinácti. V  létě došlo k přesunu družstva 
z valašské skupiny „B“ do zlínské skupiny „A“, s vý-
hledem přijatelnějších výsledků a kratšího cestování. 
Podzim ukázal opak. Desáté místo není uspokoju-
jící a je daleko za možnostmi týmu. Bodová ztráta 
na čelo je nesmazatelná, na jaro půjde o zlepšení 
reputace hlavně před domácím publikem. Všichni 
v klubu doufáme, že kluci najdou svoji tvář.
 
 Áčko, po podzimním třetím místě, chtělo útočit 
na double vítězstvím v poháru i krajském přeboru. 
To první se povedlo. Na zlínské Letné jsme jsi v květ-
nu hravě poradili s Koryčany a získali šesté vítězství 
v Krajském poháru a právo účasti v předkolech MOL 
Cupu. V lize už to tak slavné nebylo, ale předsezónní 
cíl, být do pátého místa, byl těsně naplněn.

 V létě jsme opět nastoupili do třech soutěží. Celo-
státní MOL Cup, Krajský Pohár a hlavně dlouhodobá 
soutěž, což je krajský přebor.

 V MOL Cupu nám byl tentokrát soupeřem Slavičín 
a opět chybělo trochu onoho sportovního štěstíčka. 
Nejdříve jsme obrátili vývoj utkání z 0:1 na 2:1, ale 
soupeř necelých deset minut před koncem srovnal 
a poslal utkání do prodloužení, ve kterém gól nepadl. 
Penalty zvládl lépe Slavičín v poměru 4:5 a postoupil. 
Pro nás se i nadále stalo předkolo konečnou v  této 
soutěži. 

 V  podzimní části se v  krajských soutěžích karta 
obrátila. Po neúspěchu v osmifi nále krajského pohá-
ru, kdy nás vyřadil těsným výsledkem 3:4 otrokovický 
Baťov, se áčko předvedlo v přeboru. S jasným násko-
kem dvanácti bodů, míří k vítězství v lize. Bylo by to 
podruhé v historii našeho klubu. I když poprvé to byl 
již zmiňovaný double, na který tuto sezonu už nedo-
sáhneme.

 Z  ostatních činností je potřeba zmínit pravidelný 
turnaj Memoriál Honzy Kubelky, který je tradičně 
zakořeněn v našem kalendáři. Dále sobotní pouťo-
vou zábavu se skupinou Kosovci. V neposlední řadě 
jsme poskytli celoroční azyl spřátelenému klubu TJ 
Ludkovice. Jak muži, tak starší žáci a na podzim do-
rost odehráli svá domácí utkání na našem hřišti. Vše 
bylo z důvodu více jak třímilionové rekonstrukce jejich 
hřiště pod přehradou. Už teď se těší na jarní utkání 
na novém pažitu. A těšit se můžou i naši hráči, kteří 
hrají za tamní dorost.

 Závěrem vám jménem FC RAK Provodov 

přeji hodně zdraví, štěstí a pozitivní mysl 

do následujícího roku 2018.

FC R A K PROVODOV, Z. S.



1 Provodov 13 12 0 1 33:11 36 1 1

2 Velké Karlovice 13 8 0 5 28:19 24 1 1
3 Luhačovice 13 8 0 5 24:17 24 1 1
4 Holešov 13 7 0 6 22:17 21 1 1
5 Hluk 13 7 0 6 19:17 21 1 1
6 Morkovice 13 7 0 6 24:23 21 0 0
7 Juřinka 13 7 0 6 25:22 20 2 1
8 Bystřice p. Hos. 13 6 0 7 21:13 19 0 1
9 Štítná n. Vláří 13 6 0 7 20:23 19 0 1
10 Kvasice 13 6 0 7 29:27 18 1 1
11 Baťov 13 6 0 7 19:25 18 3 3
12 Rožnov p. Radh. 13 6 0 7 14:22 16 2 0
13 Boršice 13 4 0 9 21:28 13 0 1
14 Chropyně 13 1 0 12 16:51 3 0 0

Tabulka celková A

1 Hvozdná 12 11 0 1 51:11 31 2 0
2 Veselá B 12 9 0 3 51:15 27 0 0
3 Louky B 12 9 0 3 37:17 27 2 2
4 Všemina 12 9 0 3 35:21 25 3 1
5 Jaroslavice B 12 9 0 3 45:30 24 3 0
6 Racková 12 6 0 6 23:28 20 1 3
7 Lužkovice B 12 6 0 6 36:28 19 0 1
8 Fryšták B 12 5 0 7 33:34 16 2 3
9 Trnava  12 5 0 7 28:29 15 1 1
10 Provodov B 12 4 0 8 28:44 13 0 1
11 Komárov 12 3 0 9 14:38 9 0 0
12 Kudlov 12 0 0 11 13:54 4 0 1
13 Mysločovice B 12 1 0 11 11:56 4 0 1

Tabulka celková B

1 Štípa 10 9 0 1 76:24 27 0 0
2 Kudlov 10 7 0 3 53:20 21 0 0
3  Provodov 10 7 0 3 46:23 21 0 0

4 Tečovice 10 6 0 4 44:40 17 1 0
5 Fryšták 10 5 0 5 52:26 16 0 1
6 Lukov 10 4 0 6 27:38 13 0 1
7 Březnice 10 2 0 8 25:55 5 1 0
8 Spytihněv 10 0 0 10 10:101 0 0 0

Tabulka celková MZ



 V uplynulém roce dechová hudba opět přispěla k slav-
nostní atmosféře při mnoha kulturních akcích v Provodově 
a blízkém okolí. Letošní rok byl pro nás ovšem výjimečný 
tím, že jsme vystoupili v Praze, v rámci Kulturního léta v Se-
nátu, které se koná ve Valdštejnské zahradě. Ale nyní zpět 
k akcím místního charakteru.

 Měsíc únor se pro nás každoročně nese ve znamení 
Končin s  pochováváním basy. Končiny pro nás před-
stavují celodenní hraní, kdy nejprve chodíme po dědině 
a večer pořádáme končinový ples s pochováváním basy. 
Letošní Končiny se staly mezinárodní akcí, jelikož Václav 
Zimmermann pozval do průvodu spolužáky a kamarády 
z Ekvádoru, Rakouska, Kolumbie, Makendonie. Večer na 
plese nám zpestřili program svým vystoupením, kdy se 
každý krátce představil něčím typickým pro danou zemi. 

 Po Velikonocích se konají hasičské poutě na Hos-

týně a na Provodově. V  loňském roce jsme měli na 
Hostýně úspěch a proto je pro nás ctí, že jsme byli opět 
přizváni, abychom zahráli při této významné akci. Vždy je 
zážitkem vést v průvodu do kostela tak velký počet prapo-
rů a hasičů a hrát při mši svaté. Další událostí s obdobným 
významem, která se pro nás stává tradicí, je Otevírání 

pramenů v Luhačovicích, kdy hrajeme při mši svaté a 
v závěru průvodu po jednotlivých pramenech. 

 V červnu jsme se nemohli zúčastnit přehlídky decho-
vých hudeb v Doubravách, protože ve stejný den se ko-
nalo 90. výročí založení SDH v Šarovech spojené se 
setkáním rodáků. Dopoledne nás čekal slavnostní průvod 
obcí s kladením věnců.  Odpoledne jsme doplnili program 
tvořený ukázkami činnosti hasičského záchranného sboru 
a soutěží historických stříkaček. Odpolední program mírně 
narušil déšť a s ním spojené nezvykle chladné červnové 
počasí, ale i s  těmito náročnějšími podmínkami jsme se 
dokázali vypořádat a všichni byli s naším účinkováním vel-
mi spokojeni. Naše neúčast na přehlídce dechových hudeb 
v Doubravách mrzela pořadatele natolik, že se rozhodli, že 
v příštím roce budeme na přehlídce vystupovat jako hlavní 
kapela. Což pro nás znamená, zahrát nejenom půlhodino-
vý program na přehlídce samotné, ale i hrát na následné 
večerní zábavě. Příští rok je přehlídka plánovaná na 23. 
června a tímto vás všechny srdečně zveme.

 Po krátké odmlce opět proběhlo setkání s  důchodci 

v Kulturním domě na Provodově a to předposlední pá-
tek v červnu. Kromě dechovky našim seniorům zazpívaly a 
zatančily také děti z folklórního souboru Leluja. 

 Festival Horem Dolem se uskutečnil začátkem čer-
vence. Průvod z Maleniska do areálu Mládí, kde pokra-
čoval festivalový program, jsme ozdobili několika pochody. 
Čtrnáct dnů po festivalu Horem Dolem jsme se opět 
představili provodovské veřejnosti a to na veřejné zkoušce. 
Veřejnou zkoušku bereme jako příležitost setkání s našimi 
příznivci z Provodova, a těší nás, že se každým rokem po-
čet návštěvníků mírně zvyšuje.

 A nyní se dostávám k hlavní události letošního roku, kte-
rou pro nás byla již zmiňovaná účast na vystoupení ve 

Valdštejnské zahradě v rámci Kulturního léta v Se-

nátu, které proběhlo 31. srpna. Poděkování za to, že 
jsme se mohli v Praze prezentovat, patří senátoru Patriku 
Kunčarovi, který převzal záštitu nad tímto vystoupením 
a také folklórnímu souboru Leluja, který nás přizval a po-
dělil se s námi o hodinu, která byla pro účinkování obou 
souborů vyhrazena. Do Prahy jsme vyrazili v  pět ráno, 
abychom byli na místě s dostatečným předstihem a mohli 
navštívit památky v  historickém centru v  blízkosti Vald-
štejnského paláce včetně Karlova mostu. Tímto děkuji On-
drovi Černému, který v Praze studuje a ujal se výtečně role 
průvodce provodovské dechovky po památkách. Milým 
překvapením bylo, že za námi vlakem do Prahy přicestovali 
z Provodova naši věrní příznivci, kterým taktéž děkujeme 
za podporu. Odpoledne mělo dle předpovědi pršet, přes-
to jsme doufali, že se předpověď nenaplní a hezké počasí 
vydrží až do večera. V pět hodin byl program zahájen vy-
stoupením souboru Leluja a zdálo se, že počasí nám přeje. 
Když jsme se v půl šesté připravovali zahrát první polku 
s názvem Z Provodova, spustil se náhle déšť. Naštěstí bylo 
pro posluchače v podloubí i pro účinkující dostatek místa, 
takže naše vystoupení mohlo pokračovat. Dle závěreč-

ného potlesku bylo zřejmé, že vystoupení souboru Leluja 
a Dechové hudby se velmi líbilo a proto jsme na závěr za-
hráli přídavek.

 Bylo mnoho dalších příležitostí, při kterých jste měli 
možnost provodovskou dechovku slyšet, zejména při mších 
svatých v kostele. Sice to u nás bereme jako samozřejmost, 
ale važme si toho, že Provodov je jedna z mála obcí v okolí, 
ve které dechová hudba stále existuje. 

 Všem našim posluchačům děkuji za přízeň, do nového 
roku přeji hodně zdraví a těším se na setkání při našem 
účinkování v příštím roce.

Miroslav Mikel

DECHOVÁ HUDBA PROVODOV JA NÉ, Z. S.



 Právě končící rok 2017 přinesl pro spolek UnArt Provo-
dov několik akcí, které bych rád v tomto článku shrnul.

 Letošní, jubilejní 10. ročník koštu „Provodovská trnka“ 
se nesl v duchu nepříliš příznivé loňské úrody trnek. Do 
koštu bylo přihlášeno celkem 8 soutěžních vzorků a hod-
nocení se zúčastnilo 15 degustátorů. Vítězem se stal Ing. 
Oldřich Pavlůsek (91 bodů), na druhém místě se umístil 
Mgr. Lukáš Kostruch (90,5 bodu). Na třetím místě skon-
čil Roman Novák (87 bodů). Nejlepší přespolní slivovici 
pak přivezl Josef Pochylý z Újezdu u Valašských Klobouk 
(100 bodů).

 První prázdninový víkend nabídl po 3 letech obnovené 
multižánrové přehlídky divadla a hudby. Letošní 9. ročník 

Horem Dolem se rozrostl na dvoudenní akci, která se 
konala ve 3 lokacích obce Provodov. Páteční program za-
hájilo divadelní představení pro děti s názvem „Pštrosi“. 
Po nich následoval improvizační večer stand´artního 
kabaretu Vosto5, který prožívá pokaždé svou premi-
éru i derniéru. Jeho protagonisté si nestanovili před 
začátkem záměrně vůbec žádné záchytné body, té-
mata, či jakoukoli kostru. Byli s diváky okamžitými 
tvůrci. Mezi herci a diváky vzniklo během předváděné 
improvizace vzácné sepětí. Zbytek pátečního veče-
ra pak zakončili tancovačkou Call me Úlet. Sobotní 
program začínal na Malenisku, kde pan Michal Vilím 
rozezněl varhany v kostele. V hospůdce na Malenisku 
pak následovalo setkání s lidovou hudbou v její prostotě 
a spontánnosti v podání dua Jitka Šuranská a Jiří Plocek. 
Po skončení koncertu následovala archeologická před-
náška o pravěkých nálezech z Provodova Mgr. Miro-
slava Černého s názvem „Horem dolem od pravěku 

k dnešku“. V mezidobí bylo možné navštívit inscenace 
pro jednoho a půl diváka mapující společnou cestu beze 
slov a cíle. Vendula Bělochová a kolektiv (Honza Tomšů) 
rozvíjeli dialog s divákem na základě intuitivního přístupu 
každého z účastněných. Na závěr odpoledního progra-
mu zahrála Dechová hudba Provodovjané, která notovala 
do kroku při průvodu do Areálu mládí, kde program festi-
valu vrcholil. Večerní program zahájila Dívčí kapela Kabá-
ja ze severu Čech, která přivezla atraktivní folk. Na pódiu 
je následně vystřídala instrumentální jambandová kapela 
Fresh Minutte, která tmelí klasické oldschoolové zvuky 
s volnější interpretací. Kapela čtyř lidí - tři Hanáci a Bité-
šák. Pekař, zahradník, lyžařský instruktor a průvodce. To 
je složení kapely Chilly Weather, která vlastní tvorbou tíh-
ne k novodobému rock´n´rollu. Česko-francouzký Elek-
tro-Rap n´roll v podání Matchbox CF roztančil i všechny 
zbývající účastníky před závěrečnou kapelou Stepující 
Samožrout, která přivezla koktejl funk-metalu a rocku 
s pořádnou dávkou nadsázky z podhůří Orlických hor. 

Celým festivalem, na který přišlo 395 návštěvníků, pro-
vázeli Šráma a Mára. Za zorganizování a hladký průběh 
celého festivalu patří velké poděkování více než dvěma 
desítkám pořadatelů, ale zejména Václavu Zimmerma-
nnovi a Matěji Košárkovi.

 Svoje místo mezi kulturními akcemi v regionu si vy-
budovalo i Letní kino Provodov, které letos pokračovalo 
ve svém 47. ročníku. Nabídlo celkem 7 fi lmů vč. oceňova-
ného snímku Masaryk. I přes občasnou nepřízeň počasí 
si do Provodova našlo cestu více než osm stovek fi lmo-
vých návštěvníků. Chtěl bych poděkovat Oldovi, Ondrovi, 
Radimovi a Lojzovi, že vždy nezištně pomohli při chystání 
promítání a taktéž členům Dechové hudby Provodovjané, 
kteří zajišťovali občerstvení pro návštěvníky.

 V letošním roce jsme vstoupili do vod, nám trochu 
neznámých a neprobádaných. Na návrh Oldy Pavlůska 
jsme se rozhodli uspořádat běžecký závod. Inspiraci 
a rady jsme hledali u zkušenějších kolegů ze spolku „Běhy 
Zlín“, kteří s pořádáním obdobných závodů mají mnoha-
leté zkušenosti a rádi nám tyto rady předali. Díky povaze 
terénu v okolí Provodova se jednalo o trailový závod (čili 
běh do vrchu). Tratě byly připraveny pro všechny věkové 
a výkonnostní kategorie (závodily i 3 leté děti). Katego-
rie předškolních dětí a žáků běžely v okolí Areálu mládí 
a fotbalového hřiště. Pro juniory, dorostence a dospělé 
pak byly připraveny tratě o délce 5km a 11km (hlavní 
závod). Mračné počasí v sobotu 28. října bylo pro běhání 
takřka ideální. Snad i z důvodu očekávané větrné vichřice 
a zrušení závodů v okolí Zlína, se našeho závodu zúčast-
nilo 180 nejen amatérských, ale i polo-profesionálních 
závodníků. Na start letošního 1. ročníku Provodovského 

běhu se postavilo 14 předškolních dětí, 34 žáků, 46 běž-
ců a běžkyň na 5km, 86 běžců a běžkyň na 11km (hlav-
ní závod). Mimo vyhlášených 22 kategorií, jsme u hlavní-
ho závodu na 11km vyhlásili i nejrychlejšího Provodovjana 
(Tomáš Minařík) a Provodovjanku (Monika Pavlačková). 
Nejrychlejší muži a ženy závodů:

11 km (hlavní závod)
ČERNOCKÝ Libor        TJ Slovan Luhačovice     0:46:57
MICHÁLKOVÁ Renata TJ Slovan Luhačovice     1:01:25
5km

PAGÁČ Ondřej              CZE Titan Trilife Zlín   0:19:48
PEKÁRKOVÁ Eva          SKOB Zlín                  0:23:35
Kompletní výsledky lze nalézt na www.beh.provodov.
cz. Díky tomu, že se jednalo o první ročník, našlo se 
pár chybiček, které do příštího roku vypilujeme a pl-
nohodnotně se tak zařadíme mezi obdobné akce 
v našem regionu. Za trpělivou pomoc bych chtěl po-
děkovat všem, kteří pomohli zorganizovat tento závod. 
Chci také poděkovat sponzorům a podporovatelům, bez 
jejichž přispění by nemohla vzniknout akce takového roz-
sahu.

 Tímto jsem Vám dal nahlédnout mezi největší aktivity 
našeho spolku v letošním roce. 

 Do roku příštího Vám přeji více optimismu než pesi-

mismu, ať zažijete více štěstí, než rozporů a ať doká-

žete zpomalit a uchopit různé záležitosti do vlastních 

rukou.

Ing. Marek Prachař, 
předseda správní rady UnArt Provodov, p.s.
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 Rok 2017 byl pro soubor plný úspěchů, zážitků 
a cestování, ale bohužel i loučení.

 Během roku jsme uskutečnili řadu lidových tradic, 
které jsme v minulých letech na Provodově obnovi-
li. Patří mezi ně Vynášení Mařeny (zahánění zimy 
na Smrtnou neděli), Chození s Létečkem (vítání jara 
na Květnou neděli), Králenská obchůzka s přijímáním 
mezi chasu (Svatodušní svátky) a další.

 Leluja potěšila svým vystoupením například senio-
ry z Provodova a z Pozlovic, zorganizovala 5. folklor-
ní ples s CM Cyril a CM Slováckého krúžku z Brna, 
či Dětský den pro své členy a Kateřinskou zábavu 
spolu s Podzimním vystoupením. Jako každý rok spolu-
organizovala Otevírání pramenů v Luhačovicích či Be-
nefi ční adventní koncert pro Charitu. Všímavý televizní 
divák mohl naše členy vidět v seriálu České televize 
Četníci z Luhačovic. Podíleli jsme se na natáčení i dal-
ších projektů, které na obrazovky teprve přijdou – kri-
mi seriál Inspektor Max a dokumentární fi lm Svetlé 
miesto.

 Soubor se během roku zúčastnil několika soutěží. 
Zástupkyním souboru se podařilo uspět v pěvecké 
soutěži „Zpěváček Slovácka“ v obou kategoriích - děti 
do 10 let a mládež do 16 let. Velké poděkování patří 
Anně Marii Janíkové a Kateřině Vráblíkové, které tě-
mito soutěžemi prošly od souboru, přes Zlínské kolo 
až do jejich fi nále ve Vlčnově a ve Veselí nad Moravou, 
kde ve velké konkurenci hrdě obstály.

 Děti ze souboru opět uspěly v oblastní soutěžní pře-
hlídce dětských folklorních souborů ve Valašských Klo-
boukách, odkud se propracovaly do regionální přehlíd-
ky v Rožnově pod Radhoštěm. Zde byl souboru udělen 
diplom za Originální zpracování ptačí řeči, která byla 
předvedena v pásmu „Dětské žně“ v choreografi i Evy 
Janíkové. K pásmu lze doplnit: Co vidí děti o žních? Vidí 
to, co my dospělí ne. Vidí tančit obilí ve větru, padat 
klasy při žních k zemi, vidí ptáčky oznamovat žně 
a vyzobávat zrníčka, co zbyla na poli po žních. Díky 
velice kvalitnímu reprezentování na soutěžní přehlíd-
ce, dostal soubor pozvání na několik mezinárodních 
festivalů.

 Hned první den prázdnin, 1. července, jsme se tedy 
vypravili na Mezinárodní folklorní festival „Na rynku 
v Bystřici“ do Bystřice pod Hostýnem, kde se v půl-
hodinovém vystoupení prezentovaly ty nejmenší děti 
z Leluje, tedy Malá Leluja Provodov a Řetechov. Své 

první vystoupení zde měla také nová muzička Leluje 
s primášem Janem Vráblíkem. Měli jsme jedinečnou 
možnost vystupovat v areálu zámecké zahrady, která 
je běžně pro veřejnost uzavřena a nyní se na tento 
festival po 30 letech otevřela.

 V srpnu jsme cestovali hned do několika míst naší 
republiky. 12.8. jsme se prezentovali ve dvacetiminuto-
vém vystoupení na Mezinárodním folklorním festivalu 
„Léto na Soláni“ nad Velkými Karlovicemi. Po vystou-
pení si mohly děti vytvořit rukodělné výrobky tradič-
ními technikami či se naučit tance a hry z Valašska.
Za týden po festivale na Soláni, v sobotu 19. srpna, 
jsme jeli reprezentovat náš region luhačovské Zálesí 
na „Dožínky Zlínského kraje“ do Kroměříže, kde jsme 
se účastnili dožínkového průvodu, na jehož závěr zá-
stupci souboru předávali dožínkový věnec panu hejt-
manovi. Na hlavním pódiu se prezentovala děvčata 
z Velké Leluje s novým pásmem, vytvořeným speci-
álně pro komponovaný pořad „Ze zrnéček klásky“, 
s názvem „Otvírání studánek“. Na scéně u starého 
pivovaru jsme předvedli tance ze Zálesí v podání 
4 tanečních párů a písně ze Zálesí v sólovém provede-
ní fi nalistek soutěže Zpěváček Slovácka.

 V neděli jsme měli na starost organizaci a progra-
movou náplň slavnostní mše svaté se zastoupením 
krojovaných ze všech regionů Zlínského kraje. Mši 
v chrámu sv. Mořice celebroval Mons. Lukáš Evžen 
Martinec.

  Poslední prázdninový den jsme se vypravili, na poz-
vání senátora Patrika Kunčara, na vystoupení do Prahy 
do zahrad Valdštejnského paláce. K prezentaci obce 
Provodov oslovila Leluja Dechovou hudbu Provodovja-
né, kteří pozvání přijali a jeli spolu s námi do Prahy. 
Při vystoupení jsme předvedli tance a zvyky ze Zále-
sí, které jsme doplnili jevištním zpracováním tématu 
voda, která je s naším regionem tolik spjatá, ať už v 
podobě léčivých pramenů či velkého množství studá-
nek. Kromě vystoupení jsme si prohlédli Valdštejnský 
palác a cetrum Starého Města pražského.

 Po zahájení školního roku jsme opět začali pravi-
delně nacvičovat ve všech 4 složkách souboru a nově 
jsme vytvořili pravidelné nácviky dětské muzičky. Ta 
při vystoupeních postupně nahrazuje cimbálovou mu-
ziku Cyril, která se s námi v červnu 2017 rozloučila 
a pustila se do vlastní činnosti a do vlastních projektů.

 Jako každý rok jsme i letos reprezentovali Provodov 
na Slavnostech vína a otevřených památek v Uher-
ském Hradišti, v sobotu slavnostním krojovaným prů-
vodem a v neděli v programu „Nezaplétajte mňa, ma-
měnko, natuho“, který se věnoval tradičním lidovým 
účesům a úpravám hlavy žen a dívek.

 Září bylo pro Leluju mimo jiné ve znamení organiza-
ce Mezinárodního festivalu dětských folklorních sou-
borů „Písní a tancem“ v Luhačovicích, který soubor po-
prvé spoluorganizoval. Kromě organizace, programové 
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náplně, moderací a inspicí se Leluja také prezentovala 
v komponovaných programech v pátek 15.9. v Pozlo-
vicích a v neděli 17.9. v Luhačovicích. Hlavní pořadatel 
festivalu, Kulturní Luhačovice, z.s., byl s výkony členů 
souboru natolik spokojen, že požádal o participaci 
na festivale i v dalším roce. Velké poděkování patří 
našim moderátorským hvězdám, Šimonu Košárkovi 
a Elišce Stolaříkové. Leluja vystupovala na řadě dalších 
vystoupení, o kterých vždy informujeme na webových 
stránkách.

 V nadcházejícím roce bychom se chtěli zaměřit 
na práci s dětskou muzičkou, abychom se mohli vy-
pravit na zahraniční zájezd. 

Těšíme se v roce 2018 na setkání 
ať už na 6. folklorním plese 13.1.2018

nebo na folklorním festivale „Hore Provodovem“ 

ve dnech 16.-17.6.2018.
V neposlední řadě bychom Vás rádi pozvali 
na 10. výročí souboru, které se uskuteční 

na podzim roku 2018.

Sledujte naše webové stránky www.leluja.cz 

či FB stránky@fsleluja 

nebo naši nástěnku u hasičské zbrojnice.

Děkujeme všem členům Leluje i jejich rodičům 

za poctivou docházku na nácviky a prezentaci 

souboru a těšíme se na další spolupráci, úspěšná 

vystoupení a obnovu tradic, která dělají radost 

nejen divákům, ale i interpretům.

Za vedení souboru, Eva Janíková.



ZE ŽIVOTA NAŠÍ ŠKOLY

 Dva roky školní, jež se prolínají téměř ukončeným 
rokem 2017, hodnotíme jako období plné pozitivních 
změn. Tak tedy malé ohlédnutí:

Mateřská škola

 Po doladění prvotních nedostatků v  novém záze-
mí funguje třída mateřské školy zcela bez problémů 
a všichni se zde těší příjemnému prostředí. Nejvíce ra-
dosti dělá dětem prostorná zahrada, která poskytuje 
spoustu příležitostí nejen k nejrůznějším hrám, ale je 
inspirací také k dalším aktivitám a setkáním. V letoš-
ním roce se osvědčila pro závěrečné fotografování dětí,  
pasování předškoláčků či Dětský den.

 V současnosti je využita maximální kapacita školky, 
navštěvuje ji 28 dětí. Z toho 9 předškoláků, na které 
se brzy budeme těšit v první třídě.

 Zapojili jsme se do projektu MŠMT s názvem „Ša-
blony“, díky němuž rozšířila pedagogický sbor škol-
ní asistentka, která je velkou pomocí nejen dětem 
a pedagožkám při činnostech, ale také při spolupráci 
s rodinou. Jelikož v závěru tohoto roku dotace na školní 
asistentku končí, budeme se opakovaně snažit o zno-
vuzískání této personální podpory.

 Novinkou pro  mateřské školy je zavedení povinné 
předškolní docházky a také možnost zvolit  pro tyto 
děti individuální vzdělávání, vzdělání v domácím pro-
středí. Tyto děti se nezapočítávají do maximální kapa-
city a jsou během školního roku pozvány do mateřské 
školy na ověření svých dovedností. Uvedené možnosti 
využívá u nás 11 dětí z různých obcí, což je ve Zlín-
ském kraji na jednu mateřskou školu ojedinělý počet. 
Některé z těchto dětí budou v individuálním vzdělává-
ní dále pokračovat v naší základní škole. 

Základní škola

 Plnými třídami se těšíme i v základní škole. Do pro-
vodovských školních lavic neusedají jen děti z Provo-
dova a Březůvek, dojíždí k  nám i z  Doubrav, Zlína. 
Celkem se tak vzdělává v 1. ročníku 20 a ve 2. ročníku 
12 školáků (z toho 3 se vzdělávají individuálně). I když 
se do plnosti tříd z let více minulých již nedostaneme, 
přesto jsme museli v tomto roce legislativně požádat 
o navýšení kapacity školy a dokoupit školní lavice. 
V předchozím školním roce jsme naopak mohli vyjít 
vstříc žákům se speciálními vzdělávacími potřebami, 
kterým mohla být pro nižší počet žáků ve třídě věno-
vána větší individuální péče. I tito žáci, přestože neměli 
trvalý pobyt v naší obci a rodiče je denně dováželi, se 
do kolektivu výborně začlenili a jejich přítomnost ve 
třídě byla obohacením i pro ostatní žáky. Pokud nám 

to kapacita školy i personální podpora dovolí, chce-
me zůstat i do budoucna otevřeni přijímání žáků se 
speciálními vzdělávacími potřebami či v individuálním  
(domácím) vzdělávání.

 Další velmi přínosnou změnou je přistěhování obecní 
knihovny do prostorů školy. Je to nejen možnost otevřít 
se širší veřejnosti, ale bezpochyby se zvýšil zájem dětí 
o četbu. Je známo, že knihy podporují celkovou boha-
tost slovní zásoby a znalostí, představivost či dokonce 
životní sny. Klíčovým úkolem je motivovat děti co nejin-
tenzivněji ke čtení již od 1. do 5. třídy. Jedná se o věk, 
kdy čtou přirozeně nejvíce a rády. Naši malí čtenáři 
jsou skvěle motivování také díky aktivitám a soutěžím 
ve čtenářské dovednosti, které pro ně paní knihovnice 
připravuje. Děti druhé třídy se v současné době před-
hánějí, kdo získá více „perel“ či „morionů“ za každou 
přečtenou knihu. A jak teprve o nich umí vypravovat.

Školní družina

 I ve školní družině je plno a hlavně živo. Některé 
z 25 dětí jsou o rok starší, prvňáčci nastoupili nově. 
Vznikají zde roztomilé výrobky zdobící prostory nejen 
družinky, ale také jídelny. Děti se zde učí spoustě no-
vých her, staví tisíce bunkrů, vymýšlí kopec lumpáren. 
Ale všem je tu spolu hezky. Letos se vydařila Noc 
s  Andersenem: 24 dětí putovalo s  partou Čtyřlístku 
po temných školních chodbách, aby pomohlo vysvobo-
dit zakletého ducha. Úspěšný byl i pochod světlušek, 
při kterém se někteří opravdu báli. Díky dobrovolné 
fi nanční sbírce pro nevidomé byla také vybrána krásná 
částka 2 000 Kč pro nadaci Světluška. Ještě teď děti 
s radostí vzpomínají na Vánoční jarmark, kde po svém 

krátkém vystoupení prodávaly některé z vlastních 
výrobků. Jejich zakoupením jste nám přispěli na další 
akce pro děti.

 Kvalitní chod školy by se neobešel bez dobré spo-
lupráce s  rodiči našich dětí a žáků. Ti se podílejí 
na organizaci některých akcí, na sponzorských da-
rech, na materiální pomoci. Zde je na místě velký dík 
za všechny příspěvky, ať už výtvarný materiál, hračky 
do školní družiny, dary na výzdobu mateřské školy či 
pro děti v podobě dřevěných výtvarných pomůcek. 
I se zřizovatelem spolupracujeme velmi úzce nejenom 
v oblasti fi nancování školy, ale také při řešení provoz-
ních problémů a dalšího rozvoje školy. 

 Také díky dotaci z projektu „Šablony“ a výtěžku 
sběru papíru a železa můžeme postupně zlepšovat 
naše materiální podmínky. Mohli jsme například dovy-
bavit mateřskou školu nábytkem, zakoupit pračku se 
sušičkou, dětem pořídit dětskou kuchyňku, magnetic-
ké tabule, nové stavebnice a didaktické pomůcky. Pro 
potřeby základní školy i školní družinky byly pořízeny 
šatní skřínky, dětská dílna, projektor, logické a deskové 
hry. Nemalé výdaje padly i na dovybavení školní jídelny 
a výdejny v podobě nádobí, kuchyňského robotu, jídel-
ních židlí.

 Všech dosažených výsledků v  tomto roce bychom 
rozhodně nemohli dosáhnout bez tvůrčí a poctivé prá-
ce všech zaměstnanců, bez značné podpory zřizova-
tele a vás rodičů i ostatních občanů naší obce. A za to 
všem upřímně děkuji.    



NOVOROČNÍ PŘ Á NÍ OD ŠKOL Á KŮ (DRU H ÁČKŮ) VŠEM LIDEM Z PROVODOVA:

Zlatuška

Z nebe padá bílá tečka,
na zem lehne, zimu 

přečká.
Co je to?

Barunka

Přilétá k nám každý rok,
letí, letí, letí,

všude je ho jako smetí.
Co je to?
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Tobík

Někdy to má kyblíček,
někdy to má klobouček,

někdy to má z mrkve nosíček,
a pod bradou knofl íček.

Co to je?

 Teodor

 Mráz štípe do tváří,
stromeček zazáří.

Stromeček, zvoneček, dáreček.
Jmelí, co se stane,
když se to stmelí?

Matěj

Padá to z nebe,
zasype to i tebe.

Létá to, nemá křídla
a přesto to létá.

ZKUSTE UH Á DNOUT! V L A STNÍ T VOR BA Ž Á KŮ 2. ROČNÍKU

Já bych chtěla, 

aby lidi v naší obci 

byli lidi šťastní. 

Zlatuška

Já bych chtěl, 

aby níkdo nebyl 

nemocný. 

Ondřej

Přál bych, 

aby byli lidé hodní. 

Daník

Já bych si přála

pro naši vesničku, 

aby se měli  všichni rádi. 

Johanka

Aby se měli všichni rádi 

a usmívali se. 

Davča

Já bych si přála, 

aby u nás v obci 

nebyli nemocní. 

Barunka

Aby byli šťastní. 

Matěj

Já přeji lidem v naší obci 

štěstí a lásku. 

Teo

Přála bych všem, 

aby se mohli mít rádi. 

Nikolka

Aby měli 

krásné Vánoce. 

Tobík

A my se k těmto krásným dětským přáním 

do nového roku připojujeme. 

Jana Černá a kolektiv zaměstnanců

Paní učitelka.: „Děti, víte, co je to fagot?“
Anička B.: „To je sprosté slovo.

Nelinka Z.: „Paní učitelko, já vás mám obě paní učitelky ráda, ale někdy zlobíte.“

Domča: „Paní učitelko, vy máte odpověď na všechno. 
              To vás naučili, když jste se učila na učitelku?“

Domča: „Paní učitelko, vy máte uši všude!“
Honzík M.: „A oči taky!“

Učitelka: „Co je to pranostika?“
Děti: „Jídlo, město, hora, moře….“

TROCH A ÚSM ĚV NÉHO 
OD DĚTÍ Z M ATEŘ SK É ŠKOLY:

....I ZE ŠKOLY::



 Milý občané Provodova, milý farníci,

 vím, že v tomto našem zpravodaji se hodně reka-
pituluje. Např. co jsme prožili v uplynulém roce, co je 
v naší obci nového, kdo ji všechno navštívil a podobně. 
Proto je dobré si také uvědomit, co prožila naše farní 
rodina, protože je součástí obce. 

 V  těchto vánočních dnech je to už pět měsíců, 
které mohu prožívat s vámi na Provodově a jsem za 
ně rád! Pamatuju, když jsem přišel jako ještě kaplan 
na své první místo a tehdejší farář, který mě vítal, řekl 
lidem: „Nesrovnávejte! Každý člověk je jiný a u kněží 
to platí stejně!“ Já si uvědomuji a smekám před kně-
žími, kteří zde žili, pracovali a pomáhali přede mnou. 
Není to jen odsloužení mše, jak si někdo může myslet, 
ale je to nesení vašich radostí a bolestí. Kolik radostí 
zažili v  tomto roce rodiče dětí, které přišli požádat 
o křest svých nejmenších, aby se stali Božími dětmi. 
Kolik snoubenců zažilo radost z  vykročení do živo-
ta v manželství právě u Panny Marie Provodovské? 
A kolik jiných radostí jsme prožili v tomto roce, to už 
si musíme doplnit každý sám. Ale jsou v našem živo-
tě také bolestné okamžiky. Po dvaceti letech opouští 
naši farnost duchovní otec P. Lubomír Vaďura. Stej-
ně tak prožívali mnozí bolest nad odchodem svých 
blízkých, kteří zemřeli. A opět si každý může doplnit 
bolestné chvíle, které jsme letos zažili. 

 Ale to co prožíváme nyní o vánočních svátcích, jsou 
chvíle, které nám mají vnést novou naději do života. 
Nezdolná naděje, kdy se Bůh sklání k nám obyčej-
ným lidem, právě k našim radostem, ale i bolestem. 

 Rád bych to ukázal na jednom vánočním příběhu: 
Za jednoho mrazivého Štědrého večera seděl zamyš-
leně muž u krbu, ve kterém plápolal oheň a přemítal 
o významu Vánoc. „Pro Boha nemá cenu, aby se stal 
člověkem,“ uvažoval. „Proč by všemohoucí Bůh měl 
trávit svůj drahocenný čas s  někým jako jsme my? 
A i kdyby, proč by se chtěl narodit zrovna ve stáji? Ani 
nápad! Celá ta věc je nesmysl. Kdyby Bůh opravdu 
chtěl sestoupit na zem, určitě by si našel jiný způsob.“
Náhle muže vyrušil z úvah divný zvuk přicházející 
zvenku. Přiskočil k oknu a opřel se o rám. Venku uviděl 
houf sněžných hus, které divoce mávaly křidly a zou-
fale se plácaly v hlubokém sněhu. Byly jako omámené 
a pomatené. Zřejmě z vyčerpání odpadly od většího 
hejna směřujícího do teplejších krajin.

 Muži jich bylo líto a tak se zachumlal do teplého 
oblečení a vyšel ven. Pokusil se zahnat roztřesené 
husy do teplé garáže, ale čím víc se snažil, tím víc 
ptáci zmatkovali. „Kdyby tak věděli, že je chci zachrá-
nit,“ pomyslel si muž. „Jak je mám přesvědčit, že to 
myslím pro jejich dobro?“ Tu ho napadlo: „Kdybych 
se aspoň na chvilku stal taky sněžnou husou a mohl 
s nimi mluvit jejich řečí, pak by mě pochopily.“
 
 V náhlém osvícení si vzpomněl, že je Štědrý večer 
a široce se usmál. Vánoční příběh se mu už nezdál 
nesmyslný. V duchu si představil prostě vyhlížející dítě 
ležící v jeslích ve stáji v Betlémě. Už rozuměl vánoční 
záhadě: Bůh se stal jedním z nás, aby nám naší řečí 
mohl sdělit, že nás má rád, že nás miluje právě teď 
a že mu jde o naše dobro!

 Bůh není ten, který nám chce znepříjemnit nebo 
ztížit život, ale chce ukázat, že lidský život je lemován 
právě radostí i bolestí, úsměvem i slzami stejně jako 
to zažívali lidé po staletí. Ze zkušenosti ale vím, že 
Bůh, když mu otevřeme srdce, vloží do našeho života 
také někoho, kdo nese s námi tyto radosti i bolesti. 
Malé betlémské dítě je toho svědectvím!

Do letošních vánočních svátků 

a do každého dne roku 2018 

Vám ze srdce žehná

 

P. Pavel Martinka

ROK 2017 V PROVODOVSK É FA R NOSTI 



 Jako každoročně, chci spolu s vámi zhodnotit uply-
nulý rok 2017, který se pomalu chýlí k závěru. Někte-
ré události se pomalu vytrácejí z paměti. Nový rok 
2017 jsme přivítali mší svatou v kostele na Malenis-
kách. Řada dobrovolníků se spolu s dětmi se vydala 
na Tříkrálovou sbírku po dědině a vynesla 31.241,- 
Kč. Je třeba tuto iniciativu velmi ocenit, protože výnos 
sbírky přináší užitek v pomoci potřebným.

 19. ledna se dožil 75 let pomocný biskup Mons. Josef 
Hrdlička, který toto své životní jubileum oslavil v olo-
moucké katedrále svatého Václava. Při osobním blaho-
přání jsem mu předal přání a dárek od naší farnosti, 
k jeho významnému životnímu jubileu. Od začátku 
února se stal biskupem emeritním.

 Vždycky jsem měl osobní přání, aby naši farnost na-
vštívil pan kardinál Miloslav Vlk. Bohužel se tato jeho 
návštěva již nemůže uskutečnit, protože 18. března 
zemřel v Praze po vážném onemocnění. 25. března 
se s ním rozloučili při mši svaté v pražské katedrále 
svatého Víta, Václava a Vojtěcha, kde bylo také jeho 
tělo uloženo na hrobky pražských arcibiskupů.

 O první neděli v květnu se konala tradiční XIII. 

Hasičská pouť, které se zúčastnilo 120 hasičů. Mši 
svatou měl P. Jiří Ševčík, farář v Dolní Lhotě. Začát-
kem června přijalo deset dětí poprvé eucharistického 
Krista při prvním svatém přijímání.

 Právě v této době mně oznámil generální vikář, že 
se doba mého působení v Želechovicích nad Dřevnicí 
a na Provodově chýlí ke konci. 

 Bylo tomu dvacet let, kdy jsem poprvé uslyšel, že 
se mám stát duchovním správcem v těchto farnos-
tech. Od 1. července jsem byl ustanoven duchovním 
správcem v Uherském Hradišti – Sadech. Nechci 
vzpomínat na to, co se všechno událo v tuto dobu. 
Já jsem vděčný Bohu a otci arcibiskupovi za to, že 
jsem spolu s vámi mohl prožít tato léta. Někdy to byly 
chvíle radostné, jindy nás doprovázely starosti, bolesti 
a možná i zklamání. Ale setkal jsem se v tuto dobu 
s mnoha dobrými a vstřícnými lidmi, se kterými jsem 
tato léta prožíval a chci jim všem za všechno podě-
kovat. Možná přes emoce při loučení jsem neprojevil 
dostatek vděčnosti každému z vás za tuto pomoc. 
Proto využívám této příležitosti a chci poděkovat 
za vaši pomoc a přátelství, které mezi námi vzniklo 

po dobu mého působení u Panny Marie. Zanechal 
jsem tam u vás v Provodově kus života, ale také vel-
kou vděčnost, že jsem mezi vámi mohl jako kněz pů-
sobit. Díky také všem poutníkům, kteří na toto místo 
přicházeli. Možná jsem někdy ve své prudké pova-
ze někomu ublížil, i to se mohlo stát, proto prosím 
za odpuštění. 

 Ať každého z vás i otce Pavla provází ochrana 

Panny Marie a na její přímluvu 

ať vám Pán žehná. Bohu díky i Vám. 

P. Lubomír Vaďura



Milí přátelé!

 Loňského roku touto dobou jsme se těšili na novou 
knihovnu, nyní se už těšíme z jejího užívání. Tedy, abych 
byla konkrétní, těší se z ní hlavně 94 registrovaných 

čtenářů. To je 11,9% z celkového počtu obyvatel. 
Raduju se. Je to pěkné číslo, kterým se řadíme k těm 
obcím ve zlínském okrese, kde se opravdu čte. 

  Ale ouha! Když trochu lépe proberu statistiku, zjiš-
ťuju, že 27 lidí si dosud nepůjčilo ani jednu knihu. No, 
ono bylo léto a hodně práce venku a taky počáteč-
ní euforie vyprchala a… Tak raději zkusím jiná čísla. 
Oněch 94 čtenářů je složeno ze 47 dospělých a 47 
dětí a mládeže do 15 let. A z nich 39 dětí si knihy 
opravdu půjčuje. A to je – no ne – skoro 83%!  A ony 
ty knihy taky skutečně čtou! Mám důkaz. 

 Začali jsme hrát celoroční hru pro čtenáře do 15 

let, „LOVCI PEREL“. Vymyslela ji knihovna v Hradci 
Králové před několika lety a dnes ji hraje už asi 150 
knihoven po celé republice. Pokud děti správně zod-
poví otázky k příslušné knize, prokážou tím, že knihu 
opravdu četly a porozuměly jí. A dostanou za to perlu. 
U nás se hry účastní 25 čtenářů a od 16. října, kdy 
byla zahájena, do 14. listopadu, (kdy píšu tento člá-
nek), nasbírali už 35 perel. Pravda, nejdříve byly „LOV-
CI“ zklamaní, že perly nejsou pravé, ale protože to jsou 
děti myslící, samy přišly na to, že „stálo by to miliony 
a za co by potom obec spravovala cesty?“.

 To, že máme „čtoucí“ děti, má tři hlavní důvody:
šťastně vybrané místo pro knihovnu (v budově školy),
velmi vstřícný přístup paní učitelek, které děti s knihov-
nou seznamují, rodiče, kteří své děti ve čtení podporují.

 V knihovně je ještě dost věcí, které je třeba dodělat 
a zlepšit, ale protože základem stále zůstává dobrý 
knihovní fond, zaměřili jsme se nyní na jeho obnovu. 
V tom nám poskytly neocenitelnou pomoc pracovnice 
z naší, dalo by se říci patronátní knihovny na Jižních 
Svazích ve Zlíně, se svou vedoucí paní Sobotíkovou. 
Poradily nám s nákupem nových knih, katalogizují je, 
balí a v neposlední řadě vyřazují knihy poškozené, opo-
třebované a obsahově zastaralé. A takových bylo při té 
letošní velké reorganizaci 515. Nevím, jestli bychom si 
sami troufl i takového množství knih se zbavit!

 Takže jak na tom nyní jsme? Původní knihovní fond 
obsahoval 2019 jednotek, snížen byl o 515 a zvýšen 
o 286 knih darovaných, (jednotlivci, ale i jinými knihov-
nami) a o 124 knihy, které nakoupila obec za 32.268,-  
Kč. Z těchto 410 nových knih tvoří beletrie 196 titulů, 

naučná literatura 98, knih pro děti a mládež je 107 
a naučných pro mládež 9. (Mladší lidé už vyhledávají 
informace převážně na internetu.) Současný stav vlast-
ního knihovního fondu tedy činí 1914 jednotek. Ten je 
obohacen o dalších asi 200 knih dvou výměnných sou-
borů, které nám půjčuje (a vždy po roce obměňuje) 
krajská knihovna ve Zlíně.

 Standard pro dobré knihovny, vydaný MK, dopo-
ručuje 2-3 knihovní jednotky (kj) na osobu, nejméně 
však 2500 kj. Asi 7% kj by se mělo ročně obnovit. Sna-
žíme se obohatit fond o současnou českou i světovou 
literaturu, dosud u nás málo zastoupenou, ale pýchou 
každé knihovny by měl být tzv. „Zlatý fond“. To jsou 
knihy, jejichž obsah nikdy nezastará, které se četly, 
čtou a budou číst a kterých se knihovny zbavují jen 
proto, aby je nahradily méně opotřebovanými výtisky. 
Proto byla mezi zakoupenými tituly také např. „Čarov-
ná hora“ od Thomase Manna, a 2 díly nejkrásnějších 
her od Shakespeara. V  rozšiřování tohoto fondu bu-
deme nadále pokračovat. Darem jsme dostali několik 
velmi dobrých knih v angličtině a zakoupili jsme (spíše 
omylem) dvě knihy pro starší mládež ve slovenštině, 
takže máme i cizojazyčnou literaturu. A pokusně jsme 
zakoupili jednu audio knihu. 

PODĚKOVÁNÍ:

 Chtěli bychom srdečně poděkovat všem dárcům 
a omlouváme se těm, kteří své knihy v katalogu ne-
naleznou. Část z nich nepřijala z  výše zmíněných 
důvodů naše nadřízená knihovna, jiné, zvláště ty úzce 

specializované, jsme nemohli zařadit do našeho fondu 
pro omezený prostor knihovny. Po celý měsíc říjen 

probíhala akce pod názvem „ZACHRAŇTE KNI-

HY – POSKYTNĚTE JIM DOMOV“, během které si 
zájemci rozebrali ze 170 nabízených knih asi 35 titulů.

NABÍDKA:

 Pokud jsou mezi námi lidé, kteří by si rádi půjčo-

vali knihy, ale je pro ně z nějakého důvodu obtížné 

navštěvovat knihovnu, dejte o sobě vědět. Jsou zde 

mladí „Rychlí poslové“, kteří svým starším spoluob-

čanům ochotně knihy doručí. 

KONTAKT: 

e-mail: knihovna@provodov.cz 

tel: 602 474 803  

nebo obecní úřad - tel: 577 994 024

Nakonec bych chtěla připomenout, 
že aktuální informace o dění v knihovně 

najdete na webu www.provodov.knihovna.cz.

   Na setkávání u knih se těší 
Jarmila Buchwaldková

K NIHOV NA OBCE PROVODOV



 Divadelní soubor ProLiDi Provodov byl v roce 2017 
především souborem na cestách, neboli na zájezdech. 
Komedii Upokojenkyně jsme hráli 2x v Městském di-
vadle Zlín, kde jsme byli dokonce nalíčeni profesioná-
lem (viz foto), na přehlídkách ve Slavičíně a Kroměříži, 
či v Ořechově, Luhačovicích a řetechovské hospodě. 
Prošli jsme několika hodnoceními odborných porot, 
a to ve většině s pochvalou - však ze Slavičína dovezli 
jsme několik cen a čestných uznání.

 Upokojenkyně dokonce vstoupily i do oslav Marty 
Talašové na Maleniskách. Jeden z dárků byla totiž 
ukázka ze hry, ve které si zahrála Marta společně se 
svým mužem Radkem. Že by nová posila souboru?

 V listopadu se chystáme do Uherského Brodu 
a na další štace, protože je o nás pořád zájem. Přesto 
plánujeme již nyní na jaro 2018 derniéru, tedy poslední 
uvedení. Samozřejmě doma, v provodovském kultur-
ním domě. Pevně věříme, že se přijdete s touto vtipnou 
hrou s mimořádnými hereckými výkony rozloučit spolu 
s námi. Určitě se pobavíte.

 Do té doby snad rozlouskneme i těžký oříšek: 
Co dál? Že by Hamlet?

Petr Michálek

režisér

PROvodovské LIdové DIvadlo

na cestách ...



 Náš spolek Keltský den z.s. přibral v letošním roce 
pod svá křídla Pálení čarodějnic v Bohuslavicích u Zlína. 
Akce se zúčastnilo přes 250 spokojených návštěvníků. 
Kromě tradičního zapálení obrovské hranice s fi gurí-
nou čarodějnice, byl připraven také zábavný program 
pro děti, opékání špekáčků a občerstvení. Společ-
ně s hlavním organizátorem Miroslav Slezákem Vás 
na konci dubna 2018 zveme na další ročník akce.

 Letošní 7. ročník Keltského dne se konal 29. 7. 2017, 
dovolte mi zavzpomínat si na něj. Navštívilo jej přes 
2 000 malých i velkých nadšenců keltské doby z celé 
republiky a Slovenska, kteří si užili Keltské hry v po-
době hodu kládou a dalších silových disciplín, kováře 
a řemeslníky s odborným výkladem, Keltské ženy ob-
jasňující hospodářství této doby – návštěvníci si zde 
mohli vyzkoušet například mletí obilí ručním žernovem 
a tkaní látek, lukostřelce, Keltský bar občerstvující jen 
jednou ročně zchvácené pocestné se zábavou v po-
době nataženého lana, poprvé i zpracování ovčí vlny 
(moc děkujeme holkám z  Nadace vlna), bojovníky 

s  jejich kouzelným lektvarem, druidy, kteří umožnili 
nahlédnout do tajemství dávných časů a další atrakce 
v podobě dětských koutků, Eponiných žen a v nepo-
slední řadě dobové uvedení návštěvníků od keltských 
rádců obsluhujících parkoviště přijíždějících poutníků. 
 Večerní program obstarali nezapomenutelní Ochot-
níci z Ubla hrou Dívčí válka a pravou keltskou náladu 
podtrhla pražská skupina Jull Dajen svou dobovou 
hudbou. Na závěr zahrála bluesrock kapela The Cine-
ma Rollers našeho rodáka Martina Mališky.

 Velké poděkování za hladký průběh akce patří 
všem dobrovolníkům. Letos již bylo více než osmde-
sát, nezištně vypomáhali při přípravách i v  průběhu 
Keltského dne, např. se stavbou ležení a tratě, přípra-
vou bufetu a s následnou obsluhou, samozřejmě také 
na stanovištích,  parkovišti, apod. Dále bychom velice 
rádi poděkovali vlastníkům pozemků, kteří umožňu-
jí naši akci pořádat na svých loukách a v neposlední 
řadě za podporu a pomoc Obci Provodov, SDH Pro-
vodov, UnArt. Naše veliké díky patří rovněž sponzo-

rům, díky kterým jsme schopni držet se našeho hesla 
„Dokažme, že to jde i bez peněz“. Celá akce, dárky 
pro děti a večerní program je díky tomu možné po-
skytnout návštěvníkům bez vstupného.

 Z výdělku akce jsme zakoupili lavičky a stoly na se-
zení, jeden střední stan a v  nejbližší době nás čeká 
nákup dalšího, protože náš starší stan, který má již 
přes čtyři roky byl zničen poryvem větru v předvečer 
akce. Všechny tyto věci jsou uloženy spolu s  dalšími 
na obecním prostoru a jsou k dispozici dalším složkám 
v obci. Od letošního roku se náš spolek Keltský den 
z.s. stal patronem první studánky, která byla vyčištěna 
a u níž budeme stavět posezení.

 Těším se na setkání 

při příštím ročníku Keltského dne.

Zdeněk Man

K ELTSKÝ DEN, Z.S.





   Úvodem k hlavnímu tématu: a to je výskyt af-

rického moru prasat. Naše honidba se nachází 
v ochranném pásmu, kde je povolen jen induvidiální 
lov černé zvěře. Ulovené kusy jsou celé vloženy do kon-
tejneru a nejpozději na druhý den odvezeny sanační 
fi rmou. Společné lovy na černou zvěř (naháňky) jsou 
bohužel zakázány do odvolání státní správou.

   V rámci restitucí byl v průběhu listopadu vrácen ma-
jetek potomkům rodiny Serenyiů. Pro náš MS to zna-
mená, ze část naší honidby cca 330 ha bylo vráceno 
od LČR  novým majitelům.

Téma černých skládek odpadu je téměř vyřešeno, až 
na část Zeleného údolí, kde se neustále zbavují nezod-
povědní lidé odpadu a počítá se s umístěním kamer.

   Jménem našeho mysliveckého spolku 

přeji všem spoluobčanům 

pěkné Vánoce a šťastný Nový rok.

Alois Prachař

Mysl. sdružení Rýsov Provodov

MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ RÝSOV PROVODOV Z.S.
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